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SAKSFRAMLEGG 
 

Forum: Skate  Møtedato: 18.12.2019 
 
Sak 20/2019: Erfaringer med GDPR - Hvordan kan Skate bidra i utfordringsbildet 

Behandlingssak 
 
Historikk/bakgrunn 
 
På Skate-møtet 5. desember 2018 spilte Datatilsynets direktør inn et tema til behandling i Skate i 
2019, dette tema var: Avviksmeldinger til Datatilsynet har økt voldsomt. Hva man kan lære av det kan 
være nyttig for Skate. Så langt har ikke Skate sett mulighet til å behandle dette, men nå skal saken 
opp på neste møte. 

Ved innføring av EU’s personvernforordning i norsk rett ble kravene for når det skal meldes avvik, 
knyttet til konfidensialitets, integritets eller tilgjengelighetsbrudd, innskjerpet i forhold til det som gjaldt i 
tidligere lov..  
 

Forslag til beslutning: 
 

• SKATE vil avmystifisere avvik og gi uttrykk for at avvik er en viktig ressurs for læring og 
forbedring  
 

• SKATE vil stille krav til innebygd personvern og gjennomført DPIA i alle felleskomponenter, 
i sentrale dokumenter som digitaliseringsrundskrivet og utredningsinstruksen, og ved 
datadeling 

 
• SKATE vil involvere Datatilsynet i sin gjennomføring og oppfølging av disse kravene 

 
• SKATE vil etablere en arena der man lære av hverandres suksesser og feil 

 
 

 
Presentasjon av saken 
… 
Etter innføringen av GDPR mottar Datatilsynet et meget stort antall avviksmeldinger og besitter med 
dette stor kunnskap om hva som er vanlige feil, hvilke områder som oftest berøres og i hvilke sektorer 
det skjer. Det er nok fremdeles slik at det er en generell underrapportering, men også spesielt for 
enkelte sektorer og deler av sektorer. 
 
Legger vi til grunn antall avviksmeldinger mottatt så langt i år vil en framskriving antyde opp mot 2000 
avviksmeldinger i løpet av 2019.  Dette vil bety at vi vil nærme oss like mange avviksmeldinger i 2019 
som de fem foregående årene til sammen. 
 
Datatilsynet ønsker å bruke den kunnskapen disse avviksmeldingene gir oss til å være mer målrettet i 
vårt arbeid både som tilsynsmyndighet og ikke minst drive bedre veiledningsarbeid. I disse dager 
jobber vi med videreutvikling av vårt avviksskjema i Altinn, for å kunne bruke dette til ytterligere 
forbedring av statistikkgrunnlag og statistikk. Vi ser videre at dersom vi skal lykkes fullt ut med å 
forbedre kunnskap, implementering og bruk av informasjonssikkerhet og innebygd personvern, så må 
virksomhetene også ta sin rolle i dette.  Når det gjelder offentlig sektor gjelder dette også 
samarbeidsarenaer som Skate, interesseorganisasjoner som KS og samspill myndigheter i mellom. 
 
Datatilsynet tar gjerne en ledende rolle i dette arbeidet, men her er vi avhengige av at vi har bl.a. 
Skate og Skate-etatene med på laget.  Det er viktig for oss at både Skate som samarbeidsorgan, og 
etatene som deltar i Skate samarbeidet, tar pådriverroller for å fremme personvern og etterlevelse av 
personvernregelverket i offentlig sektor. Vi tror Skate kan spille en viktig rolle i dette arbeidet, særlig 
med tanke på den sentrale rollen Skate har i forhold til samtlige offentlige felleskomponenter, felles 
datakatalog og deling av data både innenfor offentlig sektor og også med private aktører. Her kan 
Skate ta en rolle ved å f.eks. stille krav til og følge opp at all nyutvikling av felleskomponenter oppfyller 
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kravene til innebygd personvern og at det gjøres personvernkvensvurderinger (DPIA).  Gjennom dette 
vil Skate som organ vise at man både stiller krav og følger opp alle både eiere og brukere av 
felleskomponenter og ved all deling av data fra offentlig sektor.  På denne måten kan Skate bidra til 
mer fokus på personvern og derigjennom bidra til færre hendelser (avvik) i offentlig sektor. 
 
 
--- 
Saken vil bli framlagt av Bjørn Erik Thon 
Saksframlegget er utarbeidet av Datatilsynet 
Oslo, 04.12.2019 
 
 
 


